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Kodou

Kodou is a kind of stethoscope that detects sounds of internal organs and amplifies
them into the place. The user can sense the beat of his autonomic movement by using Kodou. If
multiple people use Kodou, the space is filled with the complex rhythm made by the beat of par-
ticipants. The rhythm might sometimes be unpleasant sounds. However the rhythm synchro-
nizes, undulates, and becomes comfortable polyrhythm gradually through an individual partici-
pant’s breathing, and moving. It seems as if the person to cooperates with the  other person and
to invents the society cooperatively.
This project is granted by JST/CREST.

Kodou ist eine Art Stethoskop, das die Geräusche innerer Organe erfasst und im Raum verstärkt.
Die Nutzer können so den Rhythmus ihrer eigenen Bewegungen erspüren. Wird Kodou von meh-
reren Personen gleichzeitig benutzt, erfüllt das komplexe Klangmuster ihrer Bewegungen den
Raum. Durch Atmung und Bewegungen des Einzelnen werden diese – gelegentlich als unange-
nehm empfundenen – Klangrhythmen allmählich aufeinander abgestimmt und breiten sich wel-
lenförmig aus, bis ein angenehmer Polyrhythmus entsteht. Durch ihre Interaktion miteinander
schaffen die Teilnehmer eine neue Gemeinschaft.

Aus dem Englischen von Sonja Pöllabauer.
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